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The efforts of those adjacent to the holy mosques in
the service of the sciences of readings and hadith in
the medieval era: the case of middle Maghreb scholars

La contribution des érudits du Maghreb central aux
sciences de la lecture des textes et des Hadiths au
cours du moyen 3ge.
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Abstract

This study focuses on the contributions of scholars from the Middle Maghreb
neighboring the Two Holy Mosques in the sciences of readings and hadiths. Their
efforts in this regard have had an impact on public life in the countries of the Two

Holy Mosques: especially those among them which have mixed with the

populations originating from Mecca and Medina. Middle Maghreb scholars have
largely contributed to the enrichment of the intellectual and scientific movement

in all fieldsc including the sciences of recitation and hadith.
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Keywords: scholars of the middle Maghreb; the two holy mosques; the science of
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Résumé

Cette ¢tude porte sur les contributions des érudits du Maghreb central voisins des
Deux Saintes Mosquées aux sciences des lectures et des hadiths. Leurs efforts sur
ce plan ont eu un impact sur la vie publique dans les pays des Deux Saintes
Mosquées: en particulier ceux parmi eux qui se sont mélangés avec les populations
originaires de la Mecque et de Médine. Les savants du Maghreb central ont
largement contribu¢ a l'enrichissement du mouvement intellectuel et scientifique
dans tous les domaines« y compris les sciences de la récitation du Coran et le hadith.
Mots-clés: crudits du moyen Maghreb; les deux saintes mosques; la science des
lectures; science des hadiths.
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